

# REFERAT

## FOA Sydfyn - Afdelingsbestyrelsen

**Dato:** 04.12.2018 kl. 8:00

**Sted:**

**Arkivsag:** 17/139457

**Tilstede:** Susan Bøg Nielsen (SBN), Louise Brandstrup (LB), Maria Haladyn (MH), Dorthe Jørgensen (DJ) (Gik ca. kl. 13), Käthe Lund (KL), Rene Svedstrup (RS), Annika Heidi Lauritzen (AL), Marianne Buxbom Lauritzen (MB), Benny Andersen (BA), Louise Marlene Andersen (LMA), Susanne J. Græns Rasmussen (SG) (Deltog i mødet til kl. 12),

**Fremmødte suppleanter:** Karen Inge Jeppesen (KJ) for Jan Enderberg

**Ikke tilstede:**

**Andre:**

**Referent:** Camilla og Mikkel

**Dirigent:** Benny Andersen og Käthe Lund

| <b>DAGSORDEN</b>       |              |   | <b>Side</b> |
|------------------------|--------------|---|-------------|
| <b>Dagsorden</b>       |              |   |             |
| <a href="#">110/18</a> | 17/139501-20 | Godkendelse af dagsorden                                    | 3           |
| <a href="#">111/18</a> | 17/147852-17 | Godkendelse af referat fra seneste afdelingsbestyrelsesmøde | 3           |
| <a href="#">112/18</a> | 18/565469-1  | Forretningsorden  | 3           |
| <a href="#">113/18</a> | 17/139508-14 | Status FOA Sydfyn   | 4           |
| <a href="#">114/18</a> | 18/571246-1  | Evaluering af afdelingsbestyrelsens julefrokost             | 6           |
| <a href="#">115/18</a> | 17/139511-13 | Orientering fra A-kassen                                    | 7           |

|                        |              |  |    |
|------------------------|--------------|--|----|
| <a href="#">116/18</a> | 17/139503-14 | Regnskab   | 7  |
| <a href="#">117/18</a> | 18/565386-1  | Budget 2019 - 3. Behandling                              | 8  |
| <a href="#">118/18</a> | 18/571533-1  | Anvendelse af afsatte midler til kommende folketingsvalg | 9  |
| <a href="#">119/18</a> | 18/565495-1  | Planlægning af datoer for bestyrelsesmøder               | 11 |
| <a href="#">120/18</a> | 18/571562-1  | Valg til Lønudvalg                                       | 12 |
| <a href="#">121/18</a> | 18/576798-1  | Ansøgning fra AIDS Fondet                                | 13 |
| <a href="#">122/18</a> | 18/592339-1  | Ansøgning om støtte til studietur                        | 14 |
| <a href="#">123/18</a> | 18/592114-1  | Ansøgning om støtte til Dagplejen i Svendborg            | 14 |
| <a href="#">124/18</a> | 18/565423-1  | Ansøgning fra Kontakt mellem Mennesker ( Jul i Skallen)  | 15 |
| <a href="#">125/18</a> | 18/565523-1  | Takkekort fra Natteravnene                               | 16 |
| <a href="#">126/18</a> | 18/571465-1  | Takkekort fra medlem                                     | 16 |
| <a href="#">127/18</a> | 17/139549-12 | Medlemstal   | 17 |
| <a href="#">128/18</a> | 17/139512-13 | Orientering fra Organiseringsgruppen                     | 17 |
| <a href="#">129/18</a> | 17/139510-13 | Orientering fra TR/AMR                                   | 18 |
| <a href="#">130/18</a> | 17/139513-13 | Orientering fra seneste HB-møde                          | 19 |
| <a href="#">131/18</a> | 17/139515-13 | Spørgsmål til kommende HB-møde                           | 20 |
| <a href="#">132/18</a> | 17/139519-12 | Temadebat  | 21 |
| <a href="#">133/18</a> | 17/139520-14 | Eventuelt  | 23 |
| <a href="#">134/18</a> | 17/139521-13 | Evaluering   | 24 |
|                        |              |  |    |

## Dagsorden

### 110/18 Godkendelse af dagsorden

| Behandlet af                        | Mødedato   | Sagsnr |
|-------------------------------------|------------|--------|
| 1 FOA Sydfyn - Afdelingsbestyrelsen | 04.12.2018 | 110/18 |

#### Mødebehandling

AL – Punkterne Status FOA sydfyn og TR/AMR plejer at ligge lige efter hinanden. Kan vi tilstræbe det frem over?

#### Beslutning

Godkendt

[Gem]

### 111/18 Godkendelse af referat fra seneste afdelingsbestyrelsesmøde

| Behandlet af                        | Mødedato   | Sagsnr |
|-------------------------------------|------------|--------|
| 1 FOA Sydfyn - Afdelingsbestyrelsen | 04.12.2018 | 111/18 |

#### Mødebehandling

#### Beslutning

Godkendt

[Gem]

### 112/18 Forretningsorden

| Behandlet af                        | Mødedato   | Sagsnr |
|-------------------------------------|------------|--------|
| 1 FOA Sydfyn - Afdelingsbestyrelsen | 04.12.2018 | 112/18 |

**Sag:** PL har evalueret på det seneste bestyrelsesmøde.  
**Vi mener der er behov for en drøftelse af afdelingsbestyrelsens forretningsorden og principper. Begge er vedtaget på det konstituerende bestyrelsesmøde den 3. april 2018.**

Er vi gode nok til at overholde forretningsordenen og principperne?  
Er der behov for ændringer?

**Indstilling:** Til drøftelse

**Bilag:** Forretningsorden + principper for bestyrelsesmøderne.

### **Mødebehandling**

SBN – grunden til puktet er på er pga den dårlige stemning der var sidst.  
Skal ordstyren være mere skrap, eller skal der laves om i forretningsordenen?

MB – Mener det står rigtig fint, vi skal bare selv huske at vi ikke alle sammen har samme mening.

SBN – For mig er det fint som det er nu, men bestyrelsen må tage stilling til om de vil have det på en anden måde.

AL – Temadebat på alle bestyrelsesmøder, punkt 7 (principper) hvis muligt.

SG – Var kun med til halvdelen sidste gang. Men måske det skal være mere tydeligt, måske skal principperne med til hver indkaldelse.

AL – syntes ikke at debatterne kører videre i pauserne mere som det gjorde før hen. Forstår ikke helt punkt 6 med at der medtages post der er kommet indenfor de sidste 8 dage.

SBN – vil gerne have der er et punkt for indkomne sager efter dagsordenens udsendelser.

BA – Er enig med Susan

### **Beslutning**

Der indsættes et nyt fast punkt på dagsordnen, indkommende sager efter udsendelse af dagsorden.  
Punkt 7 i principper - Temadebat hænger ved så vidst som muligt.  
Forretningsorden uændret.  
LMA skriver forretningsordenen under til næste bestyrelsesmøde i januar  
[Gem]

## **113/18 Status FOA Sydfyn**

| Behandlet af                        | Mødedato   | Sagsnr |
|-------------------------------------|------------|--------|
| 1 FOA Sydfyn – Afdelingsbestyrelsen | 04.12.2018 | 113/18 |

**Sag:** Susan Bøg Nielsen orienterer om status for FOA Sydfyn.

**Indstilling:** Til orientering.

### **Mødebehandling**

SBN – Elevatoren har været så meget i stykker at naboerne har klaget over larmen. 3E har prøvet at skifte mange forskellige ting, som ikke har hjulpet på larmen. Mogens er i forhandling med dem omkring regningen. Der kommer nok en stor regning

Angående vinduerne – Huset er fuld af tømmrere lige nu, de har skiftet en rude, men også smadret glasset allerede. De skifter kun glasset når det kommer hjem, det er bestilt. Mener de kan nå 2-3 vinduer om dagen når de kommer op på kontorene.

Det er influenza sæson – vi smitter hinanden på kryds og tværs.

Vi er gået i gang med kompetanceafklaring igen, så alle medarbejdere er så opdateret som muligt. Vi har aftalt med Lene Hald at skemaet skal være udfyldt fredag den 14 december.

Digital postsortering begynder snart, og vi har fået undervisning i det fra Forbundet. Mikkell eller den der har postkassen skal til at starte med oprette en sag i 360. Fremadrettet kommer det til at ske af sig selv. Men vi ved ikke endnu hvornår det kommer til at virke automatisk (systemet «lærer» efterhånden som det bliver gjort manuelt). Vi skal af hensyn til GDPR, kommunkere igennem FOA.dk (og dermed 360) og ikke via mail til [sydfyn@foa.dk](mailto:sydfyn@foa.dk) som vi hidtil har gjort.

KL – Når vi sender fra noget fra kommunen til FOA Sydfyn, er det så sikkert? Og får vi som TR også undervisning i hvordan vi skal sende sikker post?

Mikkell – det kommer an på om din mail sendes krypteret, det er kun dig og din IT-afdeling, der kan se det.

SBN – Ved ikke om det er FOA der skal uddanne TR i digital post eller kommunerne. Dette afklares centralt fra.

PL's mobiltelefoner er ved at være slidt op. Vi mister forbindelsen og den ringer ikke med lyd eller vibration selv om den er på lyd. Vi bliver nød til at kigge på nogle nye.

AL – kan det ikke lade sig gøre igennem abonnementet? Eller har forbundet ikke forhandlet nogle aftaler hjem til jer?

DJ – Det er ikke altid billigst, igennem abonnementet. De aftaler der er, er abonnerer og ikke telefoner. Men vi skal nok finde det billigste.

SG – Hvor mange tlf drejer det sig om.

SBN – 4 stk.

SBN - Kampagne ugen er overstået og den gik rigtig godt. Det fortæller Louise B mere om under organisering.

Arbejdsgrupperne (i forhold til personalekonferencen maj 2017) melder tilbage jævnligt (hver tirsdag), nogen er færdig, og de andre er godt i gang. Mette og Christian har været tovholder på det. Der er kommet mange gode procedurer på de forskellige ting, hver gruppe har arbejdet med.

Blomstringsgruppen genopstår – allerede i eftermiddag.

MB – hvad er grunden til blomstringsgruppen skal genopstå?

SBN – Der er behov for det.

Blomstringsgruppen = TR og AMR plus PL der mødes, og snakker om arbejdsmiljøet i huset og stemningen generelt.

### **Beslutning**

Taget til efterretning.

[Gem]

## **114/18 Evaluering af afdelingsbestyrelsens julefrokost**

| Behandlet af                        | Mødedato   | Sagsnr |
|-------------------------------------|------------|--------|
| 1 FOA Sydfyn - Afdelingsbestyrelsen | 04.12.2018 | 114/18 |

**Sag:** Der har været mange afbud til bestyrelsens julefrokost den 23. november 2018.

Er det udtryk for at konceptet har overlevet sig selv?

Er der brug for at nytænke bestyrelsens julefrokost?

**Indstilling:** At bestyrelsen drøfter sagen.

**Bilag:** Indbydelse

### **Mødebehandling**

MB – Maden var dårlig, ikke pengene værd.

SBN – syntes den var rigtig lækker. Godt med nytænkning.

Men skal vi gå ud og spise i stedet for eller skal vi blive ved med at holde «egen» fest.

DJ – syntes maden var lækker, vi må finde på noget andet når vi ikke kommer flere end vi er.

RS – Det er rimelig dyrt for mig at skulle til alle de julefrokoster. Svært hvis man skal tage taxa eller bus.

SBN – I må ikke se det som et angreb, men det er mere om der er stemning for der skal ske noget andet, om der skal nedsættes en gruppe eller det skal nedlægges helt.

KL – Gør ikke så meget for mig. Men syntes ikke der skal tages en beslutning pga i år.

AL – kan det evt holdes på Hotel Cristiansminde eller Hotel Svendborg?

DJ – Sidste år var der også stor frafald.

MB – Det har været godt når vi har været på Hotel Svendborg. Kædeby Cafen var også rigtig godt, men kan det evt holdes en smule tidligere, så det ikke ramler sammen med alle de andre julefrokoster?

AL – Vi skal heller ikke ud for tidligt, for så er de forskellige steder ikke startet op med julefrokoster. Syntes ikke den skal nedlægges

MB– skal ikke nedlægges

SG – Skal ikke nedlægges, men behøver ikke nedsætte en gruppe.

### **Beslutning**

Ved det konstituerende møde efter generalforsamlingen vælges en gruppe, der arbejder videre med planlægning og koncept ift. Bestyrelsens julefrokost.

[Gem]

## **115/18 Orientering fra A-kassen**

| Behandlet af                        | Mødedato   | Sagsnr |
|-------------------------------------|------------|--------|
| 1 FOA Sydfyn - Afdelingsbestyrelsen | 04.12.2018 | 115/18 |

**Sag:** A-kassen orienterer om seneste nyt fra området, herunder ledighedstal fra seneste periode.

### **Mødebehandling**

Susan orienterede efter aftale med Jon

Arbejdsløshedstallene er svagt stigende pga. at sommerferieperioden er slut.

### **Beslutning**

Taget til efterretning.

[Gem]

## **116/18 Regnskab**

| Behandlet af                        | Mødedato   | Sagsnr |
|-------------------------------------|------------|--------|
| 1 FOA Sydfyn - Afdelingsbestyrelsen | 04.12.2018 | 116/18 |

**Sag:** Mogens Find gennemgår regnskabet.

**Bilag:** Udleveres på mødet.

### **Mødebehandling**

Mogens gennemgik regnskabet.

Ser ud til at budgettet holder hvad udgifter og indtægter angår.

BA – Kan det passe at vi betaler 100.000 til revisionsfirmaet?

SBN – i LO er revision i udbud. Skal vi se om vi kan sætte vores i udbud også?

MF forsætter

Regning på elevator kommer i år. Lyder på ca. 32.000 for reservedele.

Regning mellem 50 og 100.000 ca forventes, men jeg i forhandling med dem lige pt.

30 / 11-2018 684.000 i overskud. Men holder ikke helt.

Afdelingsresultat er ca. 555.000 i overskud.

Hvis HB bevilliger penge fra overskydende AKUT-midler, så kommer de i august 2019.

Dagsprisen for aktivitetsdage er sat op og fortæringsprisen er sat 10 kr op.

Den nye ramme aftale er blevet bedre. Lidt flere penge og lidt mindre dage.

AL – er der kommet en afgørelse på hvor meget vi skal betale i refusion til Ambulance Syd?

MF – Der er indgået en ny aftale med Ambulance Syd omkring refusion, som er bedre end før.

### **Beslutning**

Taget til efterretning.

[Gem]

## **117/18 Budget 2019 - 3. Behandling**

| Behandlet af                        | Mødedato   | Sagsnr |
|-------------------------------------|------------|--------|
| 1 FOA Sydfyn - Afdelingsbestyrelsen | 04.12.2018 | 117/18 |

**Sag:** Der er ingen ændringer i forhold til 2. behandling

**Indstilling:** At bestyrelsen vedtager budget 2019

**Bilag:** Budget 2019



### **Mødebehandling**

SBN – Der er ikke lavet noget om på budgettet siden sidst.

Vil gerne bede om bestyrelsens mandat til at fyrrummet må friskes op og laves om, så Rina ikke skal ind i køkkenet og hente vand til gulvvask osv. Der skal fjernes nogle gamle vandkedeler og indsættes en håndvask. Det er forudsat at der er penge tilbage når vinduer og elevator er betalt.

DJ – Gerne for min skyld

LB – Også gerne for mig

AL – Meget gerne for mig. Det skal der bestemt bruges penge på.

MF – Jeg har fået et tilbud fra AT møller på 50.000 til at fjerne de ting og gøre fyrrummet klar. Har bedt projektlederen om at komme med et tilbud på en dør. ( til personale indgangen) – det var ikke med i det oprindelige tilbud.

### **Beslutning**

Fyrrum sættes i stand hvis der er midler til det når arbejdet med vinduer og elevator er udført og betalt.

Budgettet er vedtaget.

[Gem]

## **118/18 Anvendelse af afsatte midler til kommende folketingsvalg**

| Behandlet af                        | Mødedato   | Sagsnr |
|-------------------------------------|------------|--------|
| 1 FOA Sydfyn – Afdelingsbestyrelsen | 04.12.2018 | 118/18 |

**Sag:** Der er i budget 2019 afsat 30.000 kr. til et kommende folketingsvalg.  
**Hvordan skal pengene bruges?**  
Skal pengene bruges på én kandidat med god chance for at blive valgt, eller skal de bruges spredt på de partier, vi har besluttet at støtte ( EL, SF og S,).

**Indstilling:** At bestyrelsen drøfter ovenstående.

### **Mødebehandling**

LB – hvor stammer beslutningen om at støtte de tre partier fra?

MF – Den er taget i 2011.

LB – vi skal tage en snak, om vi skal begrænse os på de 3 partier, vi samarbejder med nu, eller om andre som ikke lige er de 3 vi støtter, skal have en chance. Eller skal vi kun støtte en kandidat, med chance for at blive valgt. Vi samarbejder nogle gange med politikere, som ikke nødvendigvis falder ind under ovenstående.

AL – der skal ikke kun være til en kandidat, men til dem der søger.

BA – De skal søge om det. Og ikke på en kandidat.

MB – Er enig med Louise. Det skal være dem der søger der kan komme i betragtning.

DJ – Det skal ikke være til en person, men dem der søger.

RS – Det skal være nogen som vil os.

MH – vi skal huske at åbne op for det. Ikke enkelt kandidater men at vi behandler de ansøgnigner vi får.

LB – Der er også den mulighed at vi kan sende en reminder ud til de forskellige partier når det er ved at være tid.

SG – Er enig i at det ikke skal være en bestemt person.

SBN – Hvis vi støtter flere partier må det ske efter en fordelingsnøgle (ud fra mandatfordelingen) så alle tilgodeses og alene efter konkret ansøgning.

AL – syntes det er en rigtig god ide det Louise kom med.

SBN – Hvis vi skal udvide de partier, vi støtter så skal beløbet måske sættes op?

LB – Det er ikke alle der skal have. Men vi skal have alle ansøgningerne ind og så kan vi vælge imellem dem. Så er det os der sætter dagsordenen.

LMA – Er enig med Louise B.

KJ – Har vi et lavt beløb i forhold til de andre? Syntes det skal være flere og ikke en kandidat.

SBN – Ved det faktisk ikke helt. Både 3F og Metal giver, men jeg kender ikke beløbet.

MH – for min skyld kan vi godt fjerne det med vi støtter noget bestemt, men tror også vi kommer i klemme ved at invitere for mange.

SBN – skal beløbet sættes op?

MH – Vi skal have en dato hvor der senest skal søges, så vi kan nå at behandle det i bestyrelsen. Ellers klarer vi den på mail.

AL – vi mødes ret tit så vi kan godt nå at tage ansøgningerne efterhånden.

### **Afstemning:**

Skal vi støtte en enkelt kandidat?

Imod: 12  
For: 0

Skal vi aktivt skrive til partiforeninger og oplyse om muligheden for at søge?  
For: 0  
Imod: 12

Skal vi i stedet informere om muligheder på hjemmesiden og facebook?  
For: 9  
Imod: 2  
Ikke stemt: 1

Skal vi støtte efter konkret ansøgning?  
For: 7  
Imod: 3  
Ikke stemt: 2

Skal beløbet på 30.000 sættes op?  
For: 4  
Imod: 8

#### **Beslutning**

Beløbsrammen fastholdes på 30.000 til støtte i forbindelse med kommende folketingsvalg. Der informeres på hjemmesiden om muligheden for at søge støtte til konkrete formål.

[Gem]

### **119/18 Planlægning af datoer for bestyrelsesmøder**

| Behandlet af                        | Mødedato   | Sagsnr |
|-------------------------------------|------------|--------|
| 1 FOA Sydfyn – Afdelingsbestyrelsen | 04.12.2018 | 119/18 |

**Sag:** Skal vi fortsat holde bestyrelsesmøder tirsdagen før HB?  
**Det medfører mangelfulde regnskaber pga. at møderne ofte ligger meget nær den 1. i måneden.**  
Der er oftest meget få spørgsmål fra bestyrelsen ift. Kommende HB-møde og det var begrundelsen for nuværende placering af bestyrelsesmøderne.  
  
Vi kunne evt. stadigvæk sende HB materiale ud og alene tage spørgsmål på mail.  
I tilfælde af behov for bestyrelsens respons, ville dette kunne tages som mail-beslutning (på samme måde som når HB afholder "mail-afstemninger").

**Indstilling:** At bestyrelsen tager stilling til om vi skal fastholde nuværende mødeplanlægning, eller lave ændringer.

**Bilag:** Årshjul

### **Mødebehandling**

SBN – min erfaring er at I ikke altid har så mange spørgsmål til HB-materialet.  
Ville undre mig hvis i alle sammen har læst det hele fra HB.

DJ – Er enig med Susan.

KL – er enig med Dorthe om at det ikke skal laves om igen.

LB – Vi sidder med saldobalance og det er ligegyldigt om der mangler en mdr eller to.  
Syntes det er vigtigere at vi giver Susan det rigtige mandat.  
Vil gerne beholde det som det er nu.

AL – Vil også gerne beholde det som det er nu. Synes det er godt at vi har tanker på HB.

SBN – det er ligegyldigt for mig, skal læse materialet alligevel.

MH – jeg var en af dem der råbte højt om at bestyrelsesmøderne skal ligge forud for HB.  
Føler vi er godt opdateret i forhold til budgettet og vi skal nok få at vide hvis der sker store ændringer.

KL – Har selv råbt højt om regnskaber, bare vi har tid til at kigge på det.

LB – Jeg vil være ked af hvis vi skal flytte datoer nu da min kalender er godt booket op.

LMA – syntes det er meget rart at kigge HB igennem hvis der sker noget i forhold til ungdom.

### **Beslutning**

Fastholder tirsdagen før HB, som nu.

Får «gamle» (sidst afsluttede) regnskaber med ud med mødebogen.

[Gem]

### **120/18 Valg til Lønudvalg**

| Behandlet af                        | Mødedato   | Sagsnr |
|-------------------------------------|------------|--------|
| 1 FOA Sydfyn – Afdelingsbestyrelsen | 04.12.2018 | 120/18 |

**Sag:** Ann-Marie Holm har trukket sig fra afdelingsbestyrelsen pr. 21.08.2018  
**Ann-Marie var valgt til Lønudvalget, hvorfor der er behov for at få valgt en ny repræsentant fra bestyrelsen.**  
Susan er som formand automatisk også formand for lønudvalget.  
For øjeblikket er Benny indstillet for bestyrelsen.  
For TSS er Ib Kim Ravn indstillet.

For SOS er Karin Johansen indstillet.  
For PS er Marianne Winther indstillet.

### **Mødebehandling**

SBN – Benny er indstillet så vi mangler en for Ann-Marie,

AL – Jeg vil gerne indstille mig hvis der ikke er andre.

### **Beslutning**

Annika er indstillet.

[Gem]

## **121/18 Ansøgning fra AIDS Fondet**

| Behandlet af                        | Mødedato   | Sagsnr |
|-------------------------------------|------------|--------|
| 1 FOA Sydfyn – Afdelingsbestyrelsen | 04.12.2018 | 121/18 |

**Sag:** AIDS Fondet søger om støtte på 500 kr.

**Indstilling:** At bestyrelsen tager stilling til ansøgningen

**Bilag:** Ansøgning

### **Mødebehandling**

SBN – havde misforstået det sidste gang, og endte med at købe nogle sløjfer som vi selv skulle sælge videre. Synes i stedet vi skal støtte med et beløb, f.eks. 500 kr.

MH – syntes vi skal støtte med 500 kr og få et diplom.

### **Beslutning**

Alle er for, vi støtter med 500 kr.

[Gem]

## 122/18 Ansøgning om støtte til studietur

| Behandlet af                        | Mødedato   | Sagsnr |
|-------------------------------------|------------|--------|
| 1 FOA Sydfyn – Afdelingsbestyrelsen | 04.12.2018 | 122/18 |

**Sag:** Line Nielsen, der er medlem af FOA Sydfyn og under uddannelse som ambulanceassistent ansøger om et tilskud til en studietur.

**Indstilling:** At bestyrelsen tager stilling til ansøgningen.

**Bilag:** Ansøgning og program for turen.

### Mødebehandling

SBN – Mogens fortæller at der er penge på elevkontoen til brug for sådanne ansøgnere.

BA – Kan vi støtte enkeltpersoner, og kommer det ikke til og skade hende ift. SKAT.

MH – Vi kan ikke give til en hel klasse, da vi ikke har en hel klasse kun fra Sydfyn. Det er fra hele landet. Vi får ikke mange så derfor støtter vi. Der vil komme et par enkelt ansøgnere.

SBN – Grunden til det kommer op, er så bestyrelsen kan gøre en forskel i forhold til Ambulance Syd.

LB – vi kan udbetale det som et legat. Vi skal støtte vores elever som meget som muligt, men er bange for det åbner op for nogle døre vi ikke helt kan kontrollere. Men da vi støtter en hel klasse uden at vide om de alle er medlemmer, syntes jeg godt vi kan støtte den ene person.

AL – Bruge hende som en reklame for FOA Sydfyn evt, nyhedsbrev osv.

### Beslutning

Vi støtter Line med 1000 kr under forudsætning af at hun bidrager med noget stof til nyhedsbrevet.  
[Gem]

## 123/18 Ansøgning om støtte til Daglejen i Svendborg

| Behandlet af                        | Mødedato   | Sagsnr |
|-------------------------------------|------------|--------|
| 1 FOA Sydfyn – Afdelingsbestyrelsen | 04.12.2018 | 123/18 |

**Sag:** Daglejen i Svendborg søger om støtte til et sundhedsfremmende projekt kaldet Sundhed – Trivsel – Fællesskab.  
Der søges konkret om et beløb på 6.000 kr. til brug for indkøb af skridttællere og tilmeldingsgebyr til de 120 dagplejere, der er ansat i Svendborg Kommune.

**Indstilling:** At bestyrelsen tager stilling til ansøgningen.

**Bilag:** Ansøgning

#### **Mødebehandling**

KL – Jeg har ikke noget med den her ansøgning at gøre.

SBN – Mener det er Gitte Olsen der har indsendt den.

AL – Vi går også tæl skridt på mit job. Og vi har selv betalt, så støtter ikke

MB – Støtter heller ikke.

LB – Mangler regnskab for hvad alle de penge skal bruges på.

MH – Syntes vi skal give dem et symbolsk beløb som 500.

AL – Syntes slet ikke der skal støttes.

#### **Beslutning**

Bestyrelsen afviser ansøgningen.

Mikkel og Camilla sender afslag til ansøger.

[Gem]

### **124/18 Ansøgning fra Kontakt mellem Mennesker ( Jul i Skallen)**

| Behandlet af                        | Mødedato   | Sagsnr |
|-------------------------------------|------------|--------|
| 1 FOA Sydfyn – Afdelingsbestyrelsen | 04.12.2018 | 124/18 |

**Sag:** Kontakt mellem Mennesker søger igen i år et mindre beløb til deres traditionsrige julearrangement Jul i Skallen.  
**I 2017 blev det besluttet at donere 1000 kr.**

**Indstilling:** Bestyrelsen skal tage stilling til donation og ønsket beløb

**Bilag:** Ansøgning fra Kontakt mellem Mennesker

#### **Mødebehandling**

BA – Det syntes jeg vi skal gøre igen i år.

AL – De fik de tasker og merchandise sidste år. Blev de glade for det?  
Og skal de tilbydes det igen?

SBN – Det blev de meget glade for.

### **Beslutning**

Der støttes med 1000 kr + merchandise

[Gem]

## **125/18 Takkekort fra Natteravnene**

| Behandlet af                        | Mødedato   | Sagsnr |
|-------------------------------------|------------|--------|
| 1 FOA Sydfyn – Afdelingsbestyrelsen | 04.12.2018 | 125/18 |

**Sag:** Natteravnene siger tak for støtten

**Indstilling:** Til orientering

**Bilag:** Sponsorbevis

### **Mødebehandling**

### **Beslutning**

Taget til efterretning

[Gem]

## **126/18 Takkekort fra medlem**

| Behandlet af                        | Mødedato   | Sagsnr |
|-------------------------------------|------------|--------|
| 1 FOA Sydfyn – Afdelingsbestyrelsen | 04.12.2018 | 126/18 |

**Indledning:** Medlem Jan Bøgelund har sendt et takkekort til afdelingen.

**Bilag:** Takkekort



## Mødebehandling

### Beslutning

Taget til efterretning

[Gem]

## 127/18 Medlemstal

| Behandlet af                        | Mødedato   | Sagsnr |
|-------------------------------------|------------|--------|
| 1 FOA Sydfyn – Afdelingsbestyrelsen | 04.12.2018 | 127/18 |

### Mødebehandling

Mikkel – spørger om grafen laves om fremadrettet – i forhold til at Mogens også har trukket nogle grafer.

BA – Kan godt lide sektorvisningen

AL – Enig med Benny

MB – Er der en grund til der er mange fra sosu der er flyttet.

MF – Nogen er flyttet til Odense andre er blevet elever i stedet for. Nogen er pensionister  
Det ser voldsomt ud på papiret men det er det ikke.

### Beslutning

Taget til efterretning.

[Gem]

## 128/18 Orientering fra Organiseringsgruppen

| Behandlet af                        | Mødedato   | Sagsnr |
|-------------------------------------|------------|--------|
| 1 FOA Sydfyn – Afdelingsbestyrelsen | 04.12.2018 | 128/18 |

**Sag:** Der orienteres om Organiseringsgruppens arbejde og initiativer.

### Mødebehandling

LB – Kampagneugen vel overstået. Rigtig mange besøg i uge 44 -45-46. Over 30 arbejdspladser er besøgt. Vi fik rigtig mange quizzer, så vi valgte og trække 5 vindere i stedet for 3 som planlagt.

Alle besvarelser er sendt til Forbundet, hvor de er med i lodtrækningen om et kroophold.

Der var en del der sagde nej til at de var medlem i quizzerne, men sagde ja til at vi må kontakte dem.

Det er vi i fuld gang med.

Jeg er gået i gang med opgave skrivning. Den omhandler hvordan vi organiserer. Kan vi optimere?

SBN – Der kommet et nyt velkomstprogram som er præsenteret for PL.

MH – Svendborg Kommune kører IGU hold. De kommer og ser afdelingen og snakker med A-kasse og Faglig. De kommer næste torsdag om eftermiddagen. Rigtig fin målgruppe at få fat i.

SBN – Husk at de ikke får så meget i løn, så derfor skal de ikke have oplyst de høje kontingentsatser.

LB – kommer der både nyt velkomstprogram til TR og til medlemmer?

SBN – Ja der kommer 2 forskellige.

AL – Følte i jer velkommen i år på arbejdspladserne eller er det bare fordi det er kampagneuge?

LB – De er glade for at vi kommer, men det er ikke den måde vi får nye medlemmer på. Det er mere for at vise ansigtet og fastholde vores nuværende medlemmer.

AL – Svendborgløbet hvor alle mine kollegaer der var med, var glade for at vi er med. De er glade for t-shirt og vand osv. De går stadig med dem. Det gælder om at blive ved med at komme ud og være synlige.

### **Beslutning**

Taget til efterretning

[Gem]

## **129/18 Orientering fra TR/AMR**

| Behandlet af                        | Mødedato   | Sagsnr |
|-------------------------------------|------------|--------|
| 1 FOA Sydfyn - Afdelingsbestyrelsen | 04.12.2018 | 129/18 |

**Indledning:** Orientering fra TR og AMR

**Sag:** Tillidsrepræsentant i FOA Sydfyn Christian Leth og Arbejdsmiljørepræsentant Mette Mortensen orienterer om seneste nyt fra deres respektive områder.

**Indstilling:** Til orientering.

### **Mødebehandling**

MM– Personalet holder julefrokost på fredag, det glæder vi os til.

Personalekonferencen bliver der fuldt op på. Forskellige arbejdsgrupper er i gang og andre har afsluttet det opfølgende arbejde.

Vi havde en snak i TRIO (TR/AMR og Jon/Susan) med visioner mellem a-kassen og faglig, vi skal have kigget på vores samarbejde generelt fremadrettet. Vi har snakket om fokus på

beskæftigelsesindsatsen – kun en tanke. Tage a-kassen med på skole besøg og arbejdspladsbesøg. Det skal selvfølgelig vendes med kollegaerne.

SBN – historisk har det ikke været muligt, men Jon har lukket op for at det kan lade sig gøre nu.

MM – A-kassen vil rigtig gerne med, hvis det kan lade sig gøre.

CL – vi er i gang med runde 2 af kompetenceprojektet.

Det er spørgeskema hvor vi skal forholde os til 103 arbejdsopgaver og i hvilken grad vi løser dem. Efterfølgende skal vi i gang med MUS-samtaler, men det bliver først efter kompetenceafklaringen, da vi ikke skal blande det sammen.

Ca. hver 3. mdr holder vi klubmøde, og bagefter informerer vi Susan.

Vi kan overordnet sige at vi som TR gerne vil have at vores blomsteringsgruppe skal genopstå.

Vi skal holde møde i eftermiddag.

Der skal genskabes den mulighed for at snakke om de ting vi oplever på vores arbejdsplads.

MM – Der er ikke noget på arbejdsmiljø siden.

AL – Hvad er grunden til at den gruppe skal opstå?

CL – Det er lang tid siden vi har snakket sammen og derfor syntes vi det er vigtigt vi holder fast i den gode steming.

BA – Det er en rigtig god ide, men da Susan sagde det i formiddags, tænkte jeg åh nej. Hvad sker der her nede i huset. Jeg håber ikke det er fordi i har de store problemer her nede igen.

CL – Blomstringsgruppen var ikke altid medvind. Der er nogen der har følt det var en lukket gruppe. Derfor blev det stoppet dengang. Men hvis der kom et ønske om åbne den igen, var vi enige om at gøre det.

KL – hvad er forskellen på tirsdagsmøde og blomsteringsgruppen- snakker i ikke om det samme?

CL – Nej, tirsdagsmøder er praktiske informationer til personalet om hvad der aktuelt rører sig i huset.

BA – I er rigtig sårbare når folk er syge hernede, i skal passe på jer selv.

### **Beslutning**

Taget til efterretning.

[Gem]

## **130/18 Orientering fra seneste HB-møde**

| Behandlet af                        | Mødedato   | Sagsnr |
|-------------------------------------|------------|--------|
| 1 FOA Sydfyn - Afdelingsbestyrelsen | 04.12.2018 | 130/18 |

**Sag:** Susan Bøg Nielsen og Louise Brandstrup orienterer fra seneste hovedbestyrelsesmøde.

**Bilag:** Referat fra seneste HB-møde er fremsendt separat.

### **Mødebehandling**

SBN - Louise og jeg har deltaget hver sin dag på seneste HB-møde.

Pensam havde deres årlig tilbagemelding.

KL – Der stod noget med rekruttering (til pædagogisk sektor), det er sagt hele året. Er det noget i kan sparke til? Bliver det syltet i den centrale sektor? Det skulle være en gammel kampagne, der blot skulle opdateres. Det er nu og her vi mangler folk.

LB – på dag 2 brugte vi tiden på at diskutere budget og rammebudget.

Der ligger nogle store besparelse forude da man i en lang periode har formuefinansieret mange aktiviteter. Der vil i 2020-2022 komme til at ske nogle forandringer. Blandt andet en stigning på administrationsbidraget til a-kassen på ca. 20 kr om måneden.

Der kommer et seminar omkring det senere for alle var enige om at der var behov for mere indgående viden end den man kommer i besiddelse af på HB-møderne.

Der var besøg af Niels Waage fra Klageinstansen. Der er kommet nye retningslinjer ift at medlemmer kan få behandlet klagesager, der er opstået før de blev medlemmer.

### **Beslutning**

Taget til efterretning.

[Gem]

## **131/18 Spørgsmål til kommende HB-møde**

| Behandlet af                        | Mødedato   | Sagsnr |
|-------------------------------------|------------|--------|
| 1 FOA Sydfyn - Afdelingsbestyrelsen | 04.12.2018 | 131/18 |

**Indledning:** Orientering om kommende HB-møde.

**Sag:** Susan Bøg Nielsen besvarer spørgsmål fra bestyrelsen vedrørende dagsordenen til kommende HB-møde.

**Bilag:** Dagsorden for kommende HB-møde fremsendes separat.

### **Mødebehandling**

SBN – Mødet handler om FOA's sundhedsudspil, regnskab, faggruppernes udfordringer m.v.

LB – Sonja Laugesen og jeg har været inde i forbundet til en debat – se på tværfaglighed og de forskellige sektorer.

SBN – Umiddelbart ser det hele rigtig fint ud.

AL – noget jeg tænkte på ved kongressen. Kan vi sende live på facebook, så vi kan få vores medlemmer noget mere med.

Jeg er lidt træt af strukturen ang. Faggrupperne. Jeg har ikke så meget med vaskeri og rengøring at gøre. Jeg har mere tilfældels med SOSU.

RS – Har i nogensinde diskuteret at overdrage os (FOA Søfart) til CO-Søfart?.

I betaler i dyre domme for os. Måske det var billigere og overdrage os som faggruppe til CO- Søfart.

SBN - Nej det er ikke diskuteret.

MH – Ift. Faggruppelandsmøde. Der er snak om det kan blive gjort på en anden måde, men der er mange der er værner om deres egen faggruppe. Især de små lukkede grupper. De vil være sammen. Men hvad får afdelingen og kollegaerne ud af at sende dem afsted til de møder?

LB – svar til AL: vi er en forening for medlemmer, vi kan ikke åbne op så «de gule» kan sidde og følge med på sidelinjen.

### **Beslutning**

Taget til efterretning.

[Gem]

## **132/18 Temadebat**

| Behandlet af                        | Mødedato   | Sagsnr |
|-------------------------------------|------------|--------|
| 1 FOA Sydfyn - Afdelingsbestyrelsen | 04.12.2018 | 132/18 |

**Sag:** Hvilke opgaver er vigtige vi løser nu?

### **Hvilke opgaver skal vi løse i fremtiden?**

Passer vores struktur til dette? (3 sektorer med formand og sagsbehandler med forskellige, og på visse områder ens opgaver).

Dette er for både at kunne give input i HB (kongresforberedelse og økonomi), og for at se fremad mod afdelingens generalforsamling 2020.

**Indstilling:** At bestyrelsen tager en drøftelse af spørgsmålene.

### **Mødebehandling**

RS – Det er vigtigt at holde fokus på arbejdsmiljø. Hvis ikke det er i orden, er alt andet heller ikke i orden.

LB – Du har ret. Den kæmpe udfordring vi har lige nu er at rekruttere folk til vores faggrupper. Måske vi kan løse opgaven til løntjek, men vi er ikke dygtige nok og hurtige nok til det.

KL – Arbejdsmiljø er vigtigt, men er det ikke en TR opgave at løse de små hurtige ting?

SBN – giver Louise B ret. Vi er ikke gode nok til løntjek. Bla. Arbejdsgruppe til samme formål.

AL – Chat = kunne godt se det er en god ide, men vi har før haft det oppe og vende om den i receptionen kan tage den. Arbejdsmiljø, god ide at få fokus.

Løntjek – Var det ikke derfor Kim blev ansat?

SBN – Jo men han kan ikke nå dem alle sammen.

Måske det er en TR opgave, men det er ikke alle der kender de forskellige regler.

MH – Vi har TR der laver løntjek, men måske vi ikke har klædt dem ordenligt på.

Men nogen af de lønsager vi får er meget komplekse.

MB – Vi kan smpelthen ikke nå som TR at tage et løntjek ud af de 2 timer vi har i TR tid.

LB – Glad for du siger det som det er. Vi skal have italesat at TR er vores talerør. Vi uddanner dem med deres kontingentpenge. Skal vi have nye love? Er de fyldestgørende nok?

AL – Hvilken opgave er vigtigst at vi løser lige nu = organisering.

Og ang. TR med løntjek. Jeg tog de små løntjek da jeg var TR. Men jeg valgte at sende dem videre til afdelingen hvis jeg på nogen måde kunne se at det kunne komme til at påvirke min kollegas økonomi.

BA - Arbejdsmiljø (giver Rene ret) det skal der virkelig laves om på.

LMA – Rekruttering – bliver svært når nu pensionsalderen lige er blevet sat op.

Jeg har ikke lyst til at arbejde i dette fag til jeg er 74.

KJ – Også arbejdsmiljø

AL – er det blevet valgt en ny formand for TSS

SBN – Nej ikke endnu. Jeg er ved at lave et skriv omkring funktionen og hvilke forventninger der er til en sektorformand. Så snart vi har en kandidat så indkalder vi til ekstraordinært sektorårsmøde.

LB – Ift. arbejdspladsbesøg - Jeg tror det skal være en fra den pågældende sektor der kommer ud. Og ikke en fra dagplejen eller en sosu, hvis det er et besøg i TSS.

MH – De kompetenceafklaringer, vi har gang i er jo med til at vores medarbejdere kan vælge til og fra på opgaver. Har de noget de vil af med, eller vælge mere til. Giver Louise B ret i det skal være en der ved noget om de ting de står og snakker om, med vores medlemmer.

SBN – i forhold til sektorene bliver der nogen steder i DK nedlagt sektorer.

KJ – I må jo høre fra andre afdelinger, hvad gør de ift. økonomi?

MH – Det er meget forkelligt. Nogen har nedlagt sektorerne, andre steder sidder de valgte kun med sagsbehandling og ikke journalisering. Vi har også en økonomi der begrænser os lidt.

LB – Vi er en afdeling der er meget tæt på vores medlemmer – også samlet med afdelinger på vores egen størrelse. Og det er jeg glad for, men det spænder også ben for os nogen gange. Vores medlemmer forventer nogen gange nogle ting som vi ikke kan leve op til.

SBN – Jeg tror det er det der gør os stærke. Dorthe og jeg har været her så længe at vi kan huske mange af vores medlemmer og kender vores arbejdspladser.

### **Beslutning**

Taget til efterretning

[Gem]

## **133/18 Eventuelt**

| Behandlet af                        | Mødedato   | Sagsnr |
|-------------------------------------|------------|--------|
| 1 FOA Sydfyn – Afdelingsbestyrelsen | 04.12.2018 | 133/18 |

### **Mødebehandling**

LB - Helena Mikkelsen har slået op på Facebook. Hvis man vil med til Faglig Festival kan man ansøge om det nu.

SBN – Ansøgninger skal til forbundet (aftalt på HB). Så skal afdelingerne ikke sidde og fordele de meget få pladser blandt egne medlemmer. Vi skal ikke gøre noget lokalt.

LB - skal deltage i debatprogram på P1 omkring prestige på jobbet.

LMA – Til det TR kursus jeg var i sidste uge, var vi ude og ryge på den lille terrasse. Den er meget glat.

MH – kort svar = Det er sagt til Mogens, og han finder ud af hvad der skal ske.

LMA – Jeg skal med til Folkemøde næste år. FOA Ungdom har spurgt mig, og jeg har sagt ja.

SBN – jeg har fået et oplæg fra FOA om, kommunernes budgetbesparelse. Hvis nogen vil have det tilsendt, så sig til.

BA – Er der lavet aftaler om rabat til fys osv. til os medlemmer?

LB - Vi har en aftale med Faaborg Rygcenter, men vi har ikke nogen her i Svendborg endnu. Vi har fået en del afslag fra steder, der ikke vil lave rabataftaler med os.

MH – Demens alliancen – Folkebevægelsen for demens, 2 kommuner der skal afholde event 10. maj 2019. Svendborg er valgt og det skal holdes på Frederiksøen. Jens Folkersen er tovholder (Forbundet) Hotel Svendborg er med ind over, men der kommer mange flere informationer, når det er tid.

### **Beslutning**

Taget til efterretning.

[Gem]

## **134/18 Evaluering**

| Behandlet af                        | Mødedato   | Sagsnr |
|-------------------------------------|------------|--------|
| 1 FOA Sydfyn - Afdelingsbestyrelsen | 04.12.2018 | 134/18 |

**Næste afdelingsbestyrelsesmøde afholdes tirsdag den 29. januar 2019.**

### **Mødebehandling**

KL – Der har været mange ting, og en meget lang dagsorden. Dog en stille stemning.

AL – syntes det har været en stille dag, men jeg har tiltro til i kommer til os hvis der er noget

Debatten- syntes det var rigtig interessant.

Kunne vi komme på studie tur til andre afdelinger?

### **Beslutning**

Taget til efterretning.

[Gem]

### **Underskrifter**

Susan Bøg Nielsen

Louise Brandstrup

Maria Haladyn

Dorthe Jørgensen

Käthe Lund

Rene Svedstrup

Annika Heidi Lauritzen

Marianne Buxbom Lauritzen

Benny Andersen

Louise Marlene Andersen

Susanne J. Græns Rasmussen

Karen Inge Jeppesen